
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 6. november 2015

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 16
Forslag til lov om ændring af tonnageskatteloven og sømandsbeskatningslo-
ven. (Udvidelse af tonnageskatteordningen med en række specialskibe).
Af skatteministeren (Karsten Lauritzen)

Spørgsmål 13
Siden indførelsen af tonnageskatteordningen i 2001 er bruttotonnagen under
dansk flag vokset med 240 procent (fra 6.479.000 BT til 15.541.000 BT). I
samme periode er Skatteministeriets opgjorte værdi af tonnageskatteordnin-
gen, jf. Erhvervs- og Vækstministeriets ”Redegørelse om erhvervsfremme og
støtte 2015” imidlertid kun steget med lidt over 100 procent (fra kr. 50 mio. i
2001 til kr. 105 mio. i 2015). I de seneste 5 år, fra 2010 til 2015 (oktober), er
den samlede bruttotonnage under dansk flag, iflg. Danmarks Rederiforening,
vokset med 42 procent (fra 10.937.000 BT til 15.541.000 BT). I samme perio-
de er Skatteministeriets opgørelse af tonnagebeskatningen blot steget med 5
procent (fra kr. 100 mio. til kr. 105 mio.). Kan ministeren bekræfte, eventuelt
på baggrund af en sammenligning mellem Danmarks Rederiforenings opgø-
relse af udviklingen i den samlede bruttotonnage under dansk flag (”Nøgletal
oktober 2015”) og Erhvervs- og Vækstministeriets opgørelse af udviklingen i
den samlede tonnagebeskatning opgjort i ”Redegørelse om erhvervsfremme
og støtte 2015”, at størrelsen af den tonnage, der er omfattet af ordningen, ik-
ke indgår i Skatteministeriets beregning af statsstøtten til rederierne gennem
tonnageskatteordningen?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Henning Hyllested (EL).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Henning.Hyllested@ft.dk og
til udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Thomas Jensen
formand
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